
 

ROMÁNIA 

HARGITA MEGYE 

GYERGYÓÚJFALU KÖZSÉG HELYI TANÁCSA 

 

Ikt. Szám: 1189/2023 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

Jelen jegyzőkönyv a 2023. március 30-án, 19:00 órai kezdettel tartott, rendes 

tanácsülés alkalmával került felvételre.  

Az üléselnök, Kovács Levente tanácsos úr megállapította, hogy a Helyi 

Tanács összehívása a Közigazgatási Törvénykönyvről szóló, 2019/57-es 

Sürgősségi Kormányrendelet 133-as, 134-es, 135-ös és 196-os cikkelyének 

előírásai szerint, a 2023/141-es számú Polgármesteri rendelkezés értelmében 

került összehívásra, határozatképes. 

Az ülésen a következő tanácsosok vesznek részt: 

1. Bálint Stefan-Tibor 

2. Bálint Attila 

3. Bartalis Csaba 

4. Elekes Szabolcs 

5. Gál Katalin 

6. Jakab Attila 

7. Kovács Attila 

8. Kovács Ernő 

9. Kovács Levente 

10. Mihálydeák Ervin 

11. Nagy Ervin 

12. Sajgó Rita 

13. Szabó Ágoston Attila 

 

Igazoltan hiányoznak Elekes József és Marthy Barna tanácsos urak. 

A gyűlésen jelen van Egyed József polgármester, Kovács Ileana-Éva, a község 

jegyzője, Sólyom Csaba és Sándor Dorin a Tikva Ingatlanügynökség képviselője.  

A tanácsülés teljes egészében videófelvételre kerül. A gyűlés magyar nyelven 

zajlik.  



Az üléselnök, Kovács Levente miután megállapította, hogy a tanácsülést a 

törvényi előírásoknak megfelelően hívták össze, üdvözli a jelenlévőket és 

megnyitja Gyergyóújfalu Község Tanácsának rendes ülését. 

 

 

Az írásos meghívó alapján ismerteti a tárgyalandó hét napirendi pontot: 

 

1. 9/2023-as Határozattervezet a Gyergyóújfalu községben, az Újfalu Újút 62 

szám alatt található ingatlan  Zonális Rendezési Tervének jóváhagyására 

lakóház építése céljából 

2. 10/2023-as számú Határozattervezet a kulturális programok és 

tevékenységek vissza nem térítendő finanszírozása éves programjának 

jóváhagyása Gyergyóújfalu községben 

3. 11/2023-as számú Határozattervezet a sport tevékenységek vissza nem 

térítendő finanszírozása éves programjának jóváhagyása Gyergyóújfalu 

községben 

4. 21/2023-as számú Határozattervezet a beavatkozási munkák, gazdasági-

technikai mutatók és a frissített Általános Költségvetés Becslésnek a 

„Helyi utak modernizálása Gyergyóújfalu, Kilyénfalva és Tekerőpatak 

falvakban, Gyergyóújfalu községben, Hargita megyében” megnevezésű 

beruházás támogatására az Anghel Saligny Beruházási Nemzeti 

Programban, valamint a helyi költségvetésből finanszírozott kiadási  

kategóriákat képviselő összeg  jóváhagyására 

5. 22/2023-as számú Határozattervezet egy, Gyergyóújfalu Község 

köztulajdonát képező terület elfoglalására a „Helyi utak modernizálása 

Gyergyóújfalu, Kilyénfalva és Tekerőpatak falvakban, Gyergyóújfalu 

községben, Hargita megyében” megnevezésű beruházás elvégzésére 

6. Az előző, februári ülések jegyzőkönyveinek a jóváhagyása 

7. Folyó ügyek 

 

Kiegészítés: 

 

- 25/2023-as számú Határozattervezet a DEA 32-es számú mezőgazdasági 

kitermelő út telekkönyvbe való feljegyzésének jóváhagyására 

 



- 26/2023-as számú Határozattervezet a „Járda építése Gyergyóújfalu 

községben, II-ik szakasz” megnevezésű beruházás gazdasági-

technikai mutatói frissítésének jóváhagyására 

 

Az ülésvezető javasolja, hogy az ülést kezdjék a meghívottakkal, valamint a 

folyó ügyeket tárgyalják a kiegészítések után, majd felkérdezi a jelenlevőket, 

hogy valakinek ellenvetése, kérdése van-e a napirendi pontokkal kapcsolatosan? 

Az üléselnök szavazásra bocsátja a napirendi pontokat. A napirendi pontokat 

a Képviselő Testület 13 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 

fogadta el.  

 

Egyed József: Sólyom Csabát azért hívtuk be, mert nagyon sokat beszélgettünk 

arról, hogy valamikor Gyergyóújfalu a székely kapuk egyik hazája volt, ami 

egyben szépséget és nehézséget is okozott a falunak, azáltal, hogy megjelentek a 

nagyobb autók, ezt a helyzetet néha a kapuk sínylették meg. A Testület 

áldozhatna arra, hogy egy olyan kötött kaput megálmodni és felépíteni valahol a 

közösségi térre, ami hordozná azokat a jellegzetességeket, amelyek 

Gyergyóújfalura és környékére jellemző volt. Itt kértünk segítséget Sólyom 

Csabától, mint szakembertől. 

 

Sólyom Csaba bemutatta a gyergyói kötött kaput, milyen jellemzői voltak, 

milyen motívumok voltak megtalálhatóak rajta és milyen jelentőségük volt. 

Emellett beszélt arról az elképzelésről, hogy záros határidőn belül hogyan és 

hová lehetne kivitelezni egy olyan gyergyói kötött kaput, amely tükrözi 

Gyergyóújfalu jellegzetességét.    

 

A bemutató után a tanácsülés folytatódott a következő meghívottal, Sándor 

Dorin úrral, a Tikva Ingatlanügynökség képviselőjével, aki a libáni Hitgyülekezet 

tábor Zonális Rendezési Tervét ismerteti a Testülettel. A területre turisztikai 

tábor működtetését tervezik, ebben kérik a Testület véleményét. Megemlíti, hogy 

a területen van egy út, amelyet szabadon hagynak, hogy bárki átjárhasson rajta.  

Egyed József: Voltak problémák azzal az úttal, rosszul volt telekkönyvezve, 

erkölcsileg és jogilag sem kellene odatartozzon. Ezt nagyon nehéz kijavítani, volt 

eset, amikor biztonsági őrök voltak oda állítva és a helyieket nem akarták 

átengedni rajta. Arra a területre építeni egyelőre nem lehet, viszont jelenleg van 

rajta épület, beszélnünk kell arról is, hogy azzal mi legyen és megoldást kell 



találnunk rá. Tudnunk kell pontosan, hogy mit szeretnének Önök oda építeni, 

mivel a közösség ezt be kell fogadja, ha igent mondanak, ha nemet, akkor pedig 

Önök ezt el kell fogadják. 

Sándor Dorin: Az Önök beleegyezésével egy kifejlesztett kulturált helyet 

szeretnénk ott létrehozni, a jelenlegi állapotot szeretnénk helyreállítani. 

Egyed József: Két lehetőség van, vagy helyreállítás és engedélyezés, vagy 

visszaállítás az eredeti állapotába. Megvitatjuk a Tanáccsal és választ fogunk 

adni. 

Kovács Ileana-Éva: Pontosan milyen övezetté szeretnék nyilvánítani? 

Sándor Dorin: Turisztikai övezetté.  

Gál Katalin: Mit jelent ez a kulturált, megfelelő intézmény? Mit takar, vallási 

tevékenységet is vagy csak turizmust, üzleti? 

Sándor Dorin: Keresztény táborokat szeretnénk szervezni.  

Gál Katalin: Ezt a dokumentációban nyíltan bele kell foglalni, hogy konkrétan 

mit szeretnének és nem egy nagy keretfogalmat.  

Sajgó Rita: Milyen típusú építkezésre gondoltak?  

Sándor Dorin: Mindenesetre fából, de erre még nincs konkrét terv. 

Egyed József: Először a Testület kell mondja konkrétan, hogy igen vagy nem, 

addig fölösleges pénzt költeni a tervezésre, jelenleg csak a szándékot 

nyilvánította ki. Megvitatjuk ezt és majd értesítjük a döntésről. 

 

Az ülés folytatódik a napirendi pontok tárgyalásával.     

 

1. 9/2023-as Határozattervezet a Gyergyóújfalu községben,az Újfalu Újút 

62 szám alatt található ingatlan  Zonális Rendezési Tervének 

jóváhagyására lakóház építése céljából 

Egyed József: Az Újúton egy ipari besorolású területről van szó az, amit 

szeretnének visszaalakítani lakóház építésére, beltelkesíteni. Egy gyergyóújfalvi 

fiatalember szeretne oda építeni lakóházat. Én nem láttam semmiféle ellenvetést, 

javaslom a Testületnek, hogy fogadjuk el a Zonális Rendezési Tervet.  

Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet.  

Kovács Levente: Kérdezem a Testületet, valakinek kérdése a határozattervezettel 

kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki van amellett, 

hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 13 igen 

szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a határozattervezetet. 



2. 10/2023-as számú Határozattervezet a kulturális programok és 

tevékenységek vissza nem térítendő finanszírozása éves programjának 

jóváhagyása Gyergyóújfalu községben 

Egyed József: A tavalyi mintára készült el az új program, nincs sok változás 

benne, annyi, hogy keretösszeget emelt a Testület, 75.000 lejre. A maximális 

összeg, amire egy egyesület pályázhat 20.000 lej. Erre várjuk a civil szervezeteket, 

hogy jöjjenek és pályázzanak. Részünkről van egy újítás ebben, vissza szeretnénk 

hozni a kultúrának azon részét, amikor kisebb színjátszó társulatok alakultak, 

kórusok, vagy ilyen jellegű új kezdeményezések, erre külön 5.000 lejt tud 

biztositani pályázatként a Testület.    

Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság egyöntetűen elfogadta a 

határozattervezetet. 

Gál Katalin: A Szocio-kulturális szakbizottság pozitívan bírálta el a 

határozattervezetet.   

Kovács Levente: Kérdezem a Testületet, valakinek kérdése a határozattervezettel 

kapcsolatban van-e?  

Szabó Ágoston Attila: Egy megjegyzésem lenne, láttam, hogy a pályázati 

határidő június 5, annyival előbb szükség lenne kiírni a pályázatot, hogy bár egy 

hónap legyen a letevési idő, hogy időben tudják a dokumentációkat letenni.  

Kovács Ileana-Éva: Jövő héten meghirdetjük, minimum 30 nappal azelőtt meg 

kell hirdetni.  

Egyed József: Sajnos ez a költségvetési év kezdetétől indul, össze kell rakni a 

programot, kevés idő marad a pályázatok megvalósítására, de be kell ezt a 

procedúrát tartani.  

Kovács Levente: Kérdezem a Testületet, valakinek még kérdése, megjegyzése a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e?  Amennyiben nincs, kérem, 

szavazzanak, ki van amellett, hogy a határozattervezetet ebben a formában 

elfogadjuk? A Helyi Tanács 13 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 

nélkül fogadta el a határozattervezetet. 

 

3. 11/2023-as számú Határozattervezet a sport tevékenységek vissza nem 

térítendő finanszírozása éves programjának jóváhagyása Gyergyóújfalu 

községben 

Egyed József: Ugyancsak sportban tevékenykedő civil szervezeteket szeretnénk 

megszólítani azért, hogy az éves elképzeléseiket meg tudják valósítani, 35.000 lejt 

hagyott jóvá a Testület, akár egyben is le lehet pályázni.  



Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet.  

Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság egyöntetűen elfogadta a 

határozattervezetet. 

Kovács Levente: Kérdezem a Testületet, valakinek hozzászólása, kérdése, a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e?  Amennyiben nincs, kérem, 

szavazzanak, ki van amellett, hogy a határozattervezetet ebben a formában 

elfogadjuk? A Helyi Tanács 13 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 

nélkül fogadta el a határozattervezetet. 

 

4. 21/2023-as számú Határozattervezet a beavatkozási munkák, gazdasági-

technikai mutatók és a frissített Általános Költségvetés Becslésnek a 

„Helyi utak modernizálása Gyergyóújfalu, Kilyénfalva és Tekerőpatak 

falvakban, Gyergyóújfalu községben, Hargita megyében” megnevezésű 

beruházás támogatására az Anghel Saligny Beruházási Nemzeti 

Programban, valamint a helyi költségvetésből finanszírozott kiadási 

kategóriákat képviselő összeg  jóváhagyására 

Egyed József: A tavalyi évben a Testület leadott egy pályázatot, szilárd 

burkolattal befedni 4.000 m2 útfelületet. Az akkori pályázati érték 4.000.000 lej 

volt, önrészként 1.181.000 lejt kell biztosítson. Ez a beruházás jelen pillanatban 

úgy áll, hogy a közbeszerzési dokumentáció elkészült, jövő héten kikerül az 

online platformra, ahol ajánlatokat tudnak tenni.  

Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet.  

Kovács Levente: Kérdezem a Testületet, valakinek hozzászólása, kérdése, a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e?  Amennyiben nincs, kérem, 

szavazzanak, ki van amellett, hogy a határozattervezetet ebben a formában 

elfogadjuk? A Helyi Tanács 13 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 

nélkül fogadta el a határozattervezetet. 

 

5. 22/2023-as számú Határozattervezet egy, Gyergyóújfalu Község 

köztulajdonát képező terület elfoglalására a „Helyi utak modernizálása 

Gyergyóújfalu, Kilyénfalva és Tekerőpatak falvakban, Gyergyóújfalu 

községben, Hargita megyében” megnevezésű beruházás elvégzésére 

Egyed József: A beruházáshoz el kell foglalni a területet, ez összesen 14.528 m2, 

16 utcáról van szó, a maga mellékágaival együtt.  



Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet.  

Kovács Levente: Kérdezem a Testületet, valakinek hozzászólása, kérdése, a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e?  Amennyiben nincs, kérem, 

szavazzanak, ki van amellett, hogy a határozattervezetet ebben a formában 

elfogadjuk? A Helyi Tanács 13 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 

nélkül fogadta el a határozattervezetet. 

 

6. Az előző, februári ülések jegyzőkönyveinek a jóváhagyása 

Kovács Levente: Kérdezem a Testületet, hogy valakinek észrevétele, 

hozzászólása a jegyzőkönyvekkel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, 

kérem, szavazzanak, ki van amellett, hogy az előterjesztett formában elfogadjuk 

a jegyzőkönyveket? A Helyi Tanács 13 igen szavazattal, tartózkodás és 

ellenszavazat nélkül fogadta el a jegyzőkönyveket. 

 

7. 25/2023-as számú Határozattervezet a DEA 32-es számú mezőgazdasági 

kitermelő út telekkönyve való feljegyzésének jóváhagyására 

Egyed József: Egy 1953 méteres mezei útszakaszt szeretnénk feljegyeztetni 

telekkönyvre Gyergyóújfalu Község tulajdonába, aminek a négyzetméter 

mennyisége 7536 m2, ez a Gábor útján van. Ezt javasoljuk a Testületnek, hogy 

telekkönyvezzük a község tulajdonába. 

Kovács Levente: Kérdezem a Testületet, valakinek hozzászólása, kérdése, a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e?   

Nekem lenne egy kérdésem, hogy az szerepel, hogy 32-es számú, ennek majd 

nevet kell adjunk?  

Egyed József: Gábor útja a dűlő neve, az út neve a DA32, sok utunk van, nem 

szükséges nevet adni az összesnek.   

Kovács Levente: Valakinek még további kérdése a határozattervezettel 

kapcsolatban?  

Kovács Ernő: A Mezőgazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet.  

Kovács Levente: Kérem a Testületet, szavazzanak, ki van amellett, hogy a 

határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 13 igen 

szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a határozattervezetet. 

 

 



8. 26/2023-as számú Határozattervezet a „Járda építése Gyergyóújfalu 

községben, II-ik szakasz” megnevezésű beruházás gazdasági-technikai 

mutatói frissítésének jóváhagyására 

Egyed József: Hargita Megye Tanácsának szakemberei átnézték a dokumentációt 

és azt javasolták, hogy az az összeg, amivel elkészült valamikor a tervezés a 

jelenlegi infláció mellett kevés, ezért küldjük vissza a tervezőnek, hogy gondolja 

át újra, mennyivel kellene megemelni az összeget. A 2.166.975 lejről áfástól meg 

lesz emelve az 2.497.458 lejre.        

Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet.  

Kovács Levente: Kérdezem a Testületet, valakinek hozzászólása, kérdése, a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e?  Amennyiben nincs, kérem, 

szavazzanak, ki van amellett, hogy a határozattervezetet ebben a formában 

elfogadjuk? A Helyi Tanács 13 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 

nélkül fogadta el a határozattervezetet. 

 

9. Folyó ügyek 

Gál Katalin: Két kérdésem lenne, az első, hogy Tekerőpatakon az európai útról a 

letérésnél a teherautók felszántották az ott levő kis park egy részét, lehetne tenni 

valamit azon túl, hogy visszaültetjük a sövényt valamilyen kerítéssel meg lehetne 

óvni azt? Nem csak esztétikai szempontból jelent problémát, hanem veszélyes is, 

amikor ennyire szelik a kanyart. Tudom, hogy nagyon nehéz a közlekedés ott 

nekik is, de amint látom egyhamar a teherforgalom nem lesz elterelve, azt hiszem, 

valamilyen fizikai akadályt kellene elhelyezni, ami arra készteti őket, hogy 

óvatosabban vegyék ezt a kanyart.  

A második kérdés, hogy a kilyénfalvi játszótéren sikerült elindítani a folyamatot, 

hogy felújítsák az elemeket, vagy rendbe tegyék, ami tönkre van menve?  

Egyed József: Az első kérdéssel kezdeném. Az a kis sziget, amiről szó van a 

Hargita Megye Tanácsának tulajdona, volt beszélgetés szakemberekkel ezzel 

kapcsolatban, én azt javasoltam, hogy ne sövényt ültessenek vissza, hanem egy 

kicsi domb szerű aszfalt kellene oda kerüljön, nem túl nagy, mert sok az olyan 

sofőr, aki nem tudja bemérni, hogy kell bevenni ott a kanyart, de legalább 

figyelmeztesse, hogy hogyan kellene. Azt mondták tanulmányozzák az 

elképzelést és a tavasz folyamán, amikor az idő engedi, megcsinálják.  

A játszótérrel kapcsolatban kértünk több helyről elképzelést, kértünk egy céget, 

hogy hozzon játszótér mellé telepíthető kültéri erőgépeket, ez még nem érkezett 



meg, ami a tavaly jött annak elég nagy költségvonzata volt, ezért azt nem 

javasoltuk. Ezek ha meglesznek akkor megnézzük, hogy mit lehetne ebből ott 

megvalósítani és mekkora összegből, addig az eszközök felújítása folyamatban 

van, hogy legalább annyira rendbe szedjük, hogy működőképesek legyenek 

nyárra.  

Bálint Attila: Először köszönetet szeretnék mondani azért, hogy Kilyénfalván a 

közutak kitöltődtek, köszönik az ott lakó emberek.  

A szennyvízhálózat bővítésével kapcsolatban történt valamilyen előrelépés a 

Külső utcában?       

Egyed József: Ezt komolyabban át kell gondolni, meg kell nézni egy tervezővel, 

hogy lehet megoldani azon a szakaszon a szennyvízhálózat kiépítését. 

Valószínűleg ez egy következő évnek a költségvetési tétele tud lenni. A patakkal 

van gond, a patakon belül meg nincs hely. 

Bálint Attila: A patakon kívül lenne hely. 

Egyed József: Az a gond, hogy a patakon át kell pumpálni és nem fogja senki 

használni. Kimegyünk, szakmailag megnézzük, nem az én feladatom, hogy 

kitaláljam, hogyan lehet megoldani, viszont dolgozni fogunk rajta, hogy 

megoldjuk. 

Bálint Attila: Rendben van, mert igény volna rá.  

Egyed József: Amikor építettük nem akarták beengedni. 

Bálint Attila: Egy házszám volt, amelyik nem blokkolta, onnan felfele igény lenne 

rá. 

Egyed József: Csatlakozni most is tud, ha akar, csak át kell pumpálni a patakon, 

valószínűleg ezt a módszert fogja tudni használni a jövőben is.  

Kovács Ernő: Van egy vízlevezető árok Barabás Péterék csűrkertjükben, ami jön le 

a Fenyés utcán, átmegy az út alatt Pál Attiláék előtt, az az árok bemegy a Marosig. 

Barabás Péterék csűrkertjükben annyira begyógyította a természet, hogy a víz 

most már a kaszálós területeken folyik, azt az árkot kérné, kitakarítani.  

Egyed József: Tavaly még egyszer beszéltünk róla, csak akkor nagyon vizes volt.  

Kovács Ernő: Úgy kellene, hogy amíg annyira nem nő fel a fű, hogy kárt csináljunk 

a tulajdonosoknak, addig ki kellene takarítani.   

Mihálydeák Ervin: Még az ősszel beszéltünk a Botosba az aszfaltozás után a 

sáncokat kiásták, maradt 7-8 tulajdonos, akinek a kaszálójára a járást elzárta a sánc. 

Az ősszel említettem, de jött a tél, nem kellett senki igénybe vegye azokat a 

területeket, valamilyen megoldást kellene keresni, vagy az egyik vagy a másik 

végén, hogy lehessen rámenni azokra a területekre.  



Egyed József: Tavaly az aszfaltozás mellé, amit elvégeztünk, a Testület 

jóváhagyott egy keretösszeget, azért, hogy a bejáratokat megoldjuk. Ennek a 

közbeszerzése megtörtént, egy csíkszeredai cég nyerte meg, pontosan nem tudom 

megmondani, hogy mikor kezd neki, de közelebbről megtörténik. Ha nem kezd 

neki, akkor önerőből mi teszünk két csövet, amin át lehet kelni.  

Mihálydeák Ervin: Az illetékes személyek megkeresésére hivatkozva vagy az 

egyik végén, vagy a másik végén lenne szükség egy bejáratra, hogy a sáncon 

lehessen átkelni. 

Egyed József: Megoldjuk, de elméletileg közelebbről már neki kell fogjon.  

A gázhálózattal kapcsolatban szeretnék mondani pár szót. Ahhoz, hogy a 

technikai-terv végleges formába kerüljön, el kellett végeznünk egy elég nagy 

topológiai munkát, köszönöm a topósoknak és alpolgármesternek, akik ezzel a 

munkával foglalkoztak, hogy elvégezték. Jelenleg két tétel van, amit egyeztetnünk 

kell a Fejlesztési Minisztériummal. Nem kaptunk ott még olyan technikai 

szakembert, aki választ tudna adni, de dolgozunk, kértük különböző 

politikusoknak a segítségét, mindenki ígérte, hogy segít. Arról van szó, hogy a 

nyomáscsökkentő nem oda kerül, ahova el volt képzelve, hanem kicsit fentebb, 

ezáltal nő a magasnyomású csőnek a hossza, ez ad egy költségnövekedést. A 

régebb megtervezett rendszer, amit a bukaresti tervező iroda tervezett meg az 

akkori normák szerint hat bár nyomásra volt tervezve, ezáltal 140-es átmérőjű 

csövön indul le a gerincvezeték. A mostani normák szerint nem lehet már négy 

báron kiengedni a gáznyomást, le kell venni négy bárra, az a maximum. Ezáltal 

kell nőnie a keresztmetszetnek, tehát 160-as csövek kellenek. Az egyiket le kell 

vonni, a másikat behozni, kevés többletköltsége van. A csatlakozások számában 

van csökkenés, 2645-öt adtunk le kérésre, amit nem értünk el, jelenleg 1850-70 

környékén tartunk, viszont a bekötések, tehát az óraszám 2100 környékén van. 

Mivel csökken a csatlakozás száma, ezt még egyeztetnünk kell a Minisztériummal. 

Jelenleg a régi érték mellé egy 5-600.000 lejes érték tükröződik, ami többletként be 

fog jönni. Azt még nem tudjuk, hogy a község kell-e vállalja ennek a költségét, 

vagy a Minisztérium ezt ki fogja fizetni. Ezek mind olyan kérdések, amelyek 

válaszra várnak. Jelenleg az engedélyeztetési fázis megy, a technikai-terv állítólag 

a következő hónap végére kész lesz, elméletileg, ha a szerződést meg tudjuk kötni 

a Minisztériummal, akkor akár nyár végén, ősz elején neki lehet fogni ásni és 

kiépíteni a megálmodott gázrendszert.  



A mezei utas pályázat közbeszerzésen van, ha nem tévedek, van hat cég, jelenleg 

a hat cég által beadott dokumentációk elemzése folyik, ebből körülbelül másfél 

hónap múlva lesz eredmény és akkor tudjuk indítani a beruházást.  

A bicikliút tervezése elindult, úgy volt, hogy a tervezővel tegnap megyünk ki 

helyszínre, de mivel nagyon havazott, így hétfőn fogunk kimenni, hogy végig 

járjuk az egészet és pontosítsunk minden egyes részletet, utána indulhat a 

megvalósíthatósági tanulmány és a technikai-terv elkészítése, valamint a 

dokumentációk engedélyeztetése.  

A szerződést megkötöttük a napköziotthon felújítására a Kontur céggel, azelőtt is 

ő újította fel. Kint voltak a szakemberek, végig jártuk az igazgató úrral, 

adminisztrátorokkal, elmondták mik a problémák, bajok, jöttek az elképzeléssel és 

ez is elindult. 

A tornaterem technikai-terve a befejezés környékén van, utána az engedélyeztetési 

fázisnak a végére kell járni. Itt gondot okozott a tűzvédelmi engedély megszerzése, 

van egy problémánk, ahová szükséges egy expertízis, utána azt is össze lehet 

rakni.  

A közútjainkat, amelyek nincsenek szilárd burkolattal ellátva, azokat kiköveztük, 

a mezei utaknak még nem fogtunk neki, ebben a negyedévben nem is fogunk, 

megbeszéljük majd azt is, hogy melyik utak legyenek feljavítva.  

Kovács Levente: Amennyiben nincs több napirendi pont, az ülést ezennel 

berekesztem.  
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  Kovács Levente                   Kovács Ileana Éva 


